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IRÁSBELI KÉRDÉS

A Házszabály 91 . §-ának (1) bekezdése alapján írásbeli kérdést intézek Gráf József,
Földművelésügyi és Vidékfejlesztési miniszter úrhoz :

Elláthatónak látja -e megfelelő színvonalon a falugazdász szolgálatot Zala megyében
Miniszter Úr ?

Tisztelt Miniszter Úr !

Zala megye egyike a kisteleüléses szerkezetű megyéknek, a maga mintegy 250 önálló
településével. A Polgári Kormány idején több mint 5o falugazdász működött, és a munkájukat
segítették a 6 területi irodán dolgozó adminisztratív ügyintézők . A falugazdász hálózat 2oo2-
ben jelentős átalakuláson ment keresztül, ami a működésre biztosított költségek
csökkentésében és a létszám visszafejlesztésében is megnyilvánult . Nem véletlen, hogy a
gazda-tűntetések egyik követelése a falugazdász hálózat helyreállítása volt . A megállapodás
szerint országos viszonylatban a kormány 65o fő falugazdász állományban tartásáról
gondoskodik. Természetes és értelem szerű, hogy a falugazdász hálózat állomány-sűrűségét
célszerű a településszerkezethez igazítani, hiszen a falugazdász munkájához hozzátartozik,
hogy megjelenik a terepen, azaz a községekben. Nem mindegy tehát, hogy egy személynek 3-
4 település, vagy éppen 25-3o jut. A terepmunka mellett szükség van a háttér irodai
adminisztráció elvégzésére is, amit a korábbiakban Zala megyében a 6 területi irodán
végeztek, külön erre a célra fizetett alkalmazottak . Kár lenne a falugazdász idejét erre lekötni,
amikor ezt a feladatot, alacsonyabb fizetéssel is el tudják látni .

Tisztelt Miniszter Úr !

Zala megye területén falgazdász ügyben drámai helyzet alakult ki . Az állománytáblázat
szerint mindösszesen 2o falugazdásszal rendelkezünk és más megyékkel ellentétben az
adminisztratív ügyintézés sem biztosított . A falugazdászok hatókörében 353 település, vagy
településrész, és mintegy 41 ezer kisebb-nagyobb gazdaság tartozik. Ráadásul van I oo olyan
településünk is, ahol a gazdálkodók életkora meghaladja a 6o évet . Ezek az emberek nem
rendelkeznek bőséges nyugdíjjal, tehát jövedelmük kiegészítésére nincs más lehetőségük,
mint a gazdálkodás .
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Tisztelt Elnök Asszony !



Úgy gondolom, a fenti tényekből nyilvánvaló, hogy a jelenlegi falugazdász felállás a
megyében elégtelen . Ennek alapján kérdezem a következőket :

1) Lát-e lehetőséget Miniszter úr arra, hogy az állománytáblában megállapított létszám
növekedjen és ezzel esély teremtődjön a nagyszámú település és gazdasági egység
ellátására .

2) Lát-e lehetőséget arra, hogy legalább a korábbi 6 területi irodára az adminisztratív
létszám újra alkalmazható legyen, tehermentesítve ezáltal a falugazdászokat az
adminisztratív munka okozta időveszteségtől .

Várom szíves válaszát .

Budapest, 2oo5 . május 27.
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